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§ 111 Dnr 2017/KS 0204 90 

Ordförandeuppdrag om båtlivet i Vissvass 

Kommunstyrelsens beslut 

 Kommundirektören ges i uppdrag att initiera ett arbete för att 

förverkliga översiktsplanens riktlinje om att utveckla Vissvass till en 

central plats för båtlivet i Tyresö. 

Reservation 

Anders Wickberg (SD) reserverar sig (bilaga). 

Särskilt yttrande 

Marie Åkesdotter (MP) lämnar särskilt yttrande (bilaga). 

 

Beskrivning av ärendet 

Ordförande Fredrik Saweståhl (M) föreslår att kommundirektören ges i 

uppdrag att initiera ett arbete för att förverkliga översiktsplanens riktlinje om 

att utveckla Vissvass till en central plats för båtlivet i Tyresö, enligt 

ordförandeförslaget nedan. 

Ordförandeförslag 

Tyresö är en skärgårdskommun. Vi är omgivna av vatten och det blåa liksom 

det gröna är viktiga delar av kommunens identitet. Alliansen vill slå vakt om 

detta och också utveckla möjligheterna för fler att få tillgång till skärgården. 

Ett sätt att öka dessa möjligheter är att skapa bättre samordning kring 

båtplatser och inom samma ram utöka antalet platser. 

  

Vi vet att det finns ett stort intresse för båtliv bland Tyresös invånare men att 

det är brist på båtplatser inom befintliga båtklubbar och på befintliga 

båtupplagsplatser. Samtidigt har vi ett tydligt ansvar för att värna vattenmiljön 

och kvarvarande orörda strandlinjerna. Två faktorer som tydligt talar för att 

vi inte ska verka för att förbättra båtlivet genom att ianspråkta en rad nya 

platser för att skapa båtklubbar och upplagsplatser. Särskilt viktigt är att värna 

om Kalvfjärden på ett sådant sätt att vi inte skapar utrymme för en rad nya 
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båtklubbar där. Vilket skulle leda till längre körsträckor för båtar på väg in 

från och ut till resten av skärgården. 

  

Det finns alltså anledning att se på vilka reella möjligheter som finns inom 

Tyresö kommuns gränser för att kunna utveckla båtlivet och skapa möjlighet 

för fler att få båtplats. Vi vill också underlätta för skapandet av mer service 

för båtägare i kommunen och för båtlivet generellt. 

  

Det område som vi menar är mest intressant vad avser utvecklingspotential 

för båtlivet i Tyresö är Vissvass. Mot den bakgrunden har vi i den nu antagna 

översiktsplanen beslutat om att en av de planeringsriktlinjer som kommunen 

ska arbeta med utifrån översiktsplanen är att ” Vissvass utvecklas till en central 

plats för båtlivet i Tyresö genom att båtklubbarnas verksamhet samordnas. Då kan fler 

båtplatser och service för båtlivet tillskapas till en modern och miljöanpassad 

anläggning”(sidan 90 punkt 39) 

  

Vi menar att detta är en fråga som bör ges prioritet i det kommande arbetet 

då det redan nu finns intresse från olika båtklubbar att tillsammans med 

kommunen ta fram förslag och åtgärder för att uppfylla riktlinjen. 

  

Huvuddragen av en sådan utveckling bygger på att de områden som 

Trollbäckens båtsällskap och Åva båtsällskap i dag disponerar effektviseras så 

att det ryms fler bryggor och båtplatser. Den ur miljösynpunkt olyckligt 

placerade Spiruddens båtklubb långt inne i Åvaviken bör avvecklas och, om 

möjligt, placeras mellan Trollbäckens båtsällskaps och Åva båtsällskaps 

bryggor så att ett sammanhängande hamnområde bildas. Infrastrukturen i 

området behöver förbättras och service för båtägare och båtlivet byggas ut så 

att det utöver båtbottentvätt finns ordentliga möjligheter för tömning av 

båttoalett, eventuell tillgång till drivmedel och annan kommersiell service. 

  

I samband med ett arbete kring att utveckla båtlivet i Vissvass bör också 

frågan om en allmän ramp för att ta upp/lägga i båtar övervägas liksom 

möjligheten att utöka båtuppläggningsplatserna vid Storängen för att inte 

sådan verksamhet ska riskera att ta nya områden i anspråk. 

  

Arbetet bör alltså ha fokus på; 

 

 Samla flera båtklubbars verksamhet runt den största båtklubben i 
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Vissvass 

 Utveckla området till ett centrum för båtlivet i Tyresö 

 Värna om miljön i Kalvfjärden och Åvaviken 

 Öka servicen för båtlivet i Vissvass både vad gäller rent båtrelaterade 

delar men också andra kommersiella möjligheter 

 Överväga placering av en allmän ramp för att ta upp/lägga i båtar 

 Utökade möjligheter till vinteruppläggningsplatser vid Storängen 

  

Med ovanstående som bakgrund föreslås: 

  

 Att ge kommundirektören i uppdrag att initiera ett arbete för att 

förverkliga översiktsplanens riktlinje om att utveckla Vissvass till en 

central plats för båtlivet i Tyresö 

Yrkande 

Anders Wickberg (SD) yrkar avslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer frågan om kommunstyrelsen bifaller ordförandeförslaget. 

Ordföranden ställer frågan om kommunstyrelsen avslår ordförandeförslaget. 

Kommunstyrelsen bifaller ordförandeförslaget. 

Bilagor 

Kommunledningsutskottet protokollsutdrag 2017-05-16 §83.pdf 

 


